
Referat forældrerådsmøde  

Dato: 2. september 2020 kl. 17:30 – 18:30 

Sted: "Hundredemeterskoven" Engvej 35 

 

Dagsorden: 

1) Valg af ordstyrere og referent. 
a) Ordstyrer Niels Kaas, referent: Josefine Kofoed 

2) Godkendelse af referat fra sidst.  
a) Godkendt.  

3) Konstituering af forældrerådet, herunder 
(a) Valg af formand / suppleant 
(b) Valg til repræsentant til bestyrelsen / suppleant 

ii) Begge valg udskydes til efter forældremøde – herefter konstitueres forældrerådet igen.  
 

4) Kort nyt fra pædagogiske leder. 
a) Pædagogisk leder Lisa er midlertidigt udlånt til en anden institution, der vil derfor 

formentlig indsættes en ny midlertidig leder. Lisa kan fortsat kontaktes. Vi får derudover en 
ny klyngeleder, men afventer hvornår ansættelsen er gennemført. Derudover er 
teamkoordinator Marianne fra børnehaven fortsat sygemeldt. Det betyder at Clara 
fortsætter i Mariannes sted på stuen, og at meiken er konstitueret teamkoordinator for 
børnehaven, mens camilla fortsætter i vuggestuen. 

b) Indkøring af børn i både vuggestue og børnehave følger planen ok, og det forventes derfor 
ikke at vil være økonomisk underskud som følge af Corona i forhold til tilskud, der følger 
børnene.  

c) Derudover fik forældrerådet en orientering om, hvornår børnene vurderes klar til skiftet til 
børnehave.  Børnene flyttes ikke bare for at blive flyttet, de flytter i børnehave når de 
nærmer sig børnehave-alder eller at personalet vurderer at børnene er klar til 
børnehavelivet. Et skift tidligere er i dialog med forældrene. Fra Vuggestuens side forsøger 
man i højere grad end tidligere at lade dem flytte med en ven, så overgangen til børnehave 
bliver tryg med en kammerat – og at man ikke er ny ’alene’. Vuggestuen går også på besøg 
i børnehaven, som led i overgangen fra vuggestue til børnehave. 
 

5) Corona og Børnenes Poppelhus 
a) Gået over al forventning. Sygefravær for både børn og personale er gået ned. Nye børn har 

fået en god indkøring, da der har været mere ro i institutionen. Personalet har forsøgt at 
tage så mange børn med på tur for at give mulighed for at flere børn har kunne komme 
tilbage i institution. Der er i samme ombæring et ønske om at børnehaven kan få to 
elcykler for at man i højere grad kan komme på tur med de store børn.  

b) I klyngen har der været ansat en ”afspritter”, der har hjulpet med at kunne holde et højt 
hygiejneniveau på stuerne, og samtidig har sikret at medarbejderne har kunne prioritere 
børnene. Hvor andre klynger har måtte sige farvel til deres afspritter har vores klynge 



formået at fortsætte, hvilket fortsat er en stor succes og frigiver ressourcer, så der er tid til 
børnene.  

c) Allerede nu er personalet opmærksom på, at der kan opstå udfordringer, når vi når 
flyverdragt sæsonen i forhold til afleveringen og hentning udendørs. Fra forældrerådets 
side opfordrede vi til at forældrene skal være en del af løsningen og udvise fleksibilitet i 
forhold til at få så rolig en aflevering og afhentning af børnene. Forældrerådet opfordrer 
derfor til, at der på forældremødet i oktober bliver orienteret til forældrene om, at de 
ligeledes skal give en hånd med at få flyverdragts-bøvlet til at fungere.   
 

6) Status på læreplan. 
a) Der arbejdes med leg og læring, og det har der ligeledes været fokus på i sommerferien. 

Dette vil også blive uddybet på forældremøde i oktober. Der er ligeledes ved at blive 
arbejdet med nye/tydelige læringsmiljøer på stuerne, her vil der blandt andet blive gjort 
brug af billeder(særligt for Børnehaven). For de nysgerrige ligger læreplanen på 
institutionens hjemmeside. Leg kommer til at være temaet resten af året, specielt vil der 
være fokus på leg og sprog. På ”pædagogisk dag” havde pædagogerne blandt andet besøg 
af en konsulent, der bidrog med sparring i forhold til udvikling af kompetencer. Ligger vi 
forældre inde med gryder eller køkkengrej må vi meget gerne tage det med i institutionen, 
da pædagogerne forsøger at koble hjemmet sammen med institutionen via redskaber 
børnene kender.  
 

7) Pædagogisk tilsyn – tilsynssamtale d. 25. september 
a) Her vil en repræsentant fra forældrerådet deltage. Signe er blevet valgt, og deltager fra 9-

12. Derefter vil der komme en fyldestgørende rapport på vores hjemmeside.   
 

8) Cykelsti på Backersvej. 
a) Institutionen bakker op om en cykelsti på Backersvej, da det kan sænke farten lidt på en 

ellers farlig vej. Derudover har Rikke og Josefine fra forældrerådet tilbudt at tage kontakt til 
Teknik- og miljøforvaltningen i Københavns Kommune for i samme ombæring forsøge at få 
asfalteret parkeringspladsen foran institutionen, samt stien bag institutionen, og sidst men 
ikke mindst forsøge at få bedre belysning på stien bag institutionen.  
 

9) Til og fra forældrebestyrelsen. 
a) Det er vurderet at tingene har fungeret godt under Corona. Små teams, stærk indkøring og 

et tæt samarbejde, nærhed og aktiviteterne har fungeret. Det har kostet ekstra ressourcer, 
og denne regning er ikke gjort op endnu. Der har generelt været et højt informationsmiljø 
og KBH-Barn app’en har fungeret godt. Der er afsat midler til sprogstrategier i klyngen. 
Måske (men ikke afklaret) vil sommerferieugerne være 29,30,31 i år 2021.  
 

10) Punkter til næste møde. 
a) Konstituering af forældrerådet, opsamling på forældremødet og tilsynsrapport.  

 
11) Evt. 

a) Ændring af åbningstid 



i) Der er et behov for at ændre på åbningstiden i institutionen. Det foreslås at 
åbningstiden ændres til 6:45-16:45. Det sker på baggrund af et behov for at økonomien 
og personalets ansættelsestimer til at hænge sammen. På baggrund af en undersøgelse 
lavet inden Corona vurderes det, at der er ingen eller ét-to enkelte børn, der kan blive 
ramt af de nye åbningstider. Det er altså vurderingen, at der som udgangspunkt er 
meget lidt behov for at fastholde de meget lange åbningstider. Forældrerådet bakker 
som udgangspunkt op, da der er et behov for at sikre fornuftig økonomi og at 
ressourcerne bruges, når børnene er i institutionen. Dette vil blive drøftet yderligere på 
forældremøde i oktober. Som udgangspunkt vil der derefter være en måned til at gøre 
indsigelser, og derefter kan ændringerne træde i kraft kort efter. Skulle der være børn, 
der har et uopsætteligt behov for andre åbningstider, vil de have mulighed for at flytte 
til en anden institution i klyngen, der har andre åbningstider.  

b) Parkering  

i) Parkering skal finde sted uden for matrikel. Det gælder både klapvogne, løbehjul, 
cykler, løbecykler mv. Der er fortsat forældre, der ikke respekterer dette, og derfor vil 
forældrerådet endnu engang bede forældrene respektere, at parkering skal finde sted 
uden for matriklen. Det er børnenes sikkerhed der er på spil. Derudover er cykelstativet 
på matriklen KUN til personalets cykler.  

c) Temperatur og sygdom 

i) For at undgå tilfælde af diskussioner mellem forældre og personale om børns 
temperatur i forbindelse med at børnene ringes hjem, adspurgtes forældrerådet om 
deres tanker ift børn og temperatur-tagning. det skal understreges at det er børnenes 
almen tilstand, der afgør om børnene skal være i institution og IKKE børnenes 
temperatur. Som udgangspunkt vil personalet meget gerne undgå at tage temperatur 
på børnene, da det for nogle børn er en meget ubehagelig oplevelse. Forældrerådet 
bakker op om, at det er almen tilstand der afgør, om barnet skal ringes hjem, og ikke 
barnets temperatur.  

d) Forældremøde 

i) Der er forældremøde 21 oktober – håber vi – hvor der skal vælges nye til forældrerådet og 

afsløres resultaterne af madvalg. Om institutionen skal have madordning eller ej, skal stemmes 

om hvert 2. år. 


